

全  
球  
化  
GLOBALIZATION

二〇一九年第四期

总第九十三期

# 全球化

## GLOBALIZATION

2019年 第4期（总第93期）

CCIEE

主管 / 主办 | 中国国际经济交流中心

• 本刊专论 •

脱贫攻坚面临的难点问题及对策研究

刘学敏 孙 岩 刘 琪 (005)

• 国际经济 •

境外经贸合作区发展理论框架探索与中国实践总结

庞超然 霍建国 (019)

中国融入全球供应链体系的实践、问题及建议

路红艳 梁 威 (029)

新时期推动湾区经济发展的思考与建议

盛朝迅 (040)

推进我国国际航运中心建设

朱 振 (052)

推动上市券商开展跨境业务 扩大国内证券行业对外开放

陈峰嵘 (063)

• 理论探索 •

发展中的股份制：以“重建个人所有制”的资本社会化

达成资本私有制的积极扬弃

贾 康 苏京春 (074)

• 宏观经济 •

金融扶贫：中国的做法和贡献

葛红玲 (089)

• 企业发展 •

国家能源集团国际化现状、问题与对策分析

高凌云 肖 宇 (099)

中国人文社会科学核心期刊 国家发展改革委核心期刊 复印报刊资料重要转载来源期刊  
中国学术期刊网络出版总库收录期刊 中文科技期刊数据库收录期刊  
中国核心期刊（遴选）数据库收录期刊 博看期刊网收录期刊 中文知识网

---

• 智库言论 •

《二十国集团（G20）国家创新竞争力发展报告（2017—2018）》研究概览

全国经济综合竞争力研究中心福建师范大学分中心课题组（112）

• 权威观点 •

国际权威机构观点综述

国家统计局国际统计信息中心（119）

• 国际统计数据 •

世界经济主要指标

国家统计局国际统计信息中心（126）



## CONTENTS

Difficult Problems and Countermeasure Research Faced by Poverty Alleviation

*Liu Xuemin , Sun Yan and Liu Kun* (005)

Exploration of the Theoretical Framework into the Development of Overseas Economic  
and Trade Cooperation Zones and Summary of China's Practice

*Pan Chaoran and Huo Jianguo* (019)

Practice, Problems and Suggestions on China's Integration into Global Supply  
Chain System

*Lu Hongyan and Liang Wei* (029)

Thoughts and Suggestions on Promoting Economic Development of Bay Area  
in the New Era

*Sheng Chaoxun* (040)

Promoting the Construction of China's International Shipping Center

*Zhu Zhen* (052)

Promoting Cross – border Business of Listed Securities Companies and Expanding  
the Opening up of Domestic Securities Industry

*Chen Zhengrong* (063)

The On – going Shareholding System: Achieving the Active Sublation of Private Capital  
Ownership through Capital Socialization of “Rebuilding Individual Ownership”

*Jia Kang and Su Jingchun* (074)

Financial Poverty Alleviation: China's Practice and Contribution

*Ge Hongling* (089)

Analyses on the Current Situation, Problems and Countermeasures of the  
Internationalization of National Energy Group

*Gao Lingyun and Xiao Yu* (099)

An Overview of the Development Report of the Innovation Competitiveness of the  
Countries of the Group of Twenty (G20) (2017 – 2018)

*Research Group of Sub – center at the Fujian Normal University , National Center for  
Comprehensive Economic Competitiveness* (112)

Opinions of International Authoritative Institutes

(119)

Main Indicators of World Economy

(126)